
 

 

Odbor za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo 
KLASA: 021-04/19-02/64 
URBROJ: 2163/1-01/8-19-02 
Pazin, 13. studenoga 2019. 
 
 

 
Z A P I S N I K 

sa 15. sjednice Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo Skupštine 
Istarske županije i 4. sjednice Odbora za prava etničkih i nacionalnih skupina Skupštine 
Istarske županije, održane dana 13. studenoga 2019. godine s početkom u 09,00 sati u 
prostorijama Istarske županije u Pazinu, Dršćevka 3 
 
Sjednici prisustvuju članovi Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo: 
Aleksa Vale, Suzana Ladavac, Robert Velenik, Josip Anton Rupnik, Divna Radolović 
Rosanda, Davor Komar i Radovan Cvek, te članovi Odbora za prava etničkih i nacionalnih 
skupina: Mirjana Galo, Frančesko Andreja, Tamara Brussich, Miloš Bajić i Ljerka Peruško. 
 
Svoj izostanak opravdao je Vili Rosanda. 
 
Osim članova Odbora sjednici prisustvuju: Giusepina Rajko – zamjenica župana Istarske 
županije, Barbara Škreblin Borovčak – v.d. pročelnice Upravnog odjela za proračun i financije 
Istarske županije, Josip Zidarić – pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj Istarske županije, 
Tea Batel – v.d. pročelnica Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i druge etničke 
skupine, Ingrid Paljar – Ravnateljica Zavoda za prostorno uređenje Istarske županije i Melita 
Ferenčić, pomoćnica tajnice Stručne službe Skupštine Istarske županije. 
 
Dogovoreno je između predsjednika Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i 
graditeljstvo Alekse Vale i predsjednice Odbora za prava etničkih i nacionalnih skupina Mirjane 
Galo da sjednicom predsjeda Aleksa Vale.  
 
Sjednicu otvara predsjednik Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo 
Aleksa Vale, pozdravlja prisutne, konstatira kvorum i predlaže slijedeći 

 
D N E V N I   R E D 

1. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2020. godinu i Projekcije za 2021. i 2022. 

godinu – I. čitanje 

2. Prijedlog Odluke o donošenju Programa zaštite okoliša Istarske županije za razdoblje od 

2019. do 2023. godine  

3. Prijedlog Odluke o usvajanju stručne podloge „Prostorno programska osnova Limskog 

zaljeva i Limske drage 

4. Prijedlog Zaključka o donošenju Plana djelovanja Istarske županije na području prirodnih 

nepogoda u 2019./2020. godini -  

5. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja morskih plaža na području BORIK – Poreč  



                                                             
 

6. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju  koncesije na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja morskih plaža u sklopu hotela i kampova trgovačkog društva 
VALAMAR RIVIERA d.d. Poreč 

7. Razno. 
 

 Članovi Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo jednoglasno 
prihvaćaju predloženi dnevni red od točke 1. do 7., te 

 Članovi Odbora za prava etničkih i nacionalnih skupina jednoglasno prihvaćaju 
dnevni red pod točkom 1. koja je u njihovoj nadležnosti razmatranja. 

 
 

Ad-1. 
Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2020. godinu i Projekcije za 2021. i 2022. 

godinu – I. čitanje 
 
Barbara Škreblin Borovčak prezentira Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2020. godinu 
i Projekcije za 2021. i 2022. godinu – I. čitanje. 
Poseban naglasak i detaljno obrazloženje dano je u pogledu preuzimanja djelatnika i poslova 
Ureda državne uprave. 
 
Aleksu Vale interesira da li će se, na osnovu preuzetih djelatnika Ureda državne uprave, svake 
godine sredstva u iznosu od 21 mil. kuna dodijeliti Istarskoj županiji iz državnog proračuna, te 
na koji je rok sklopljen Sporazum sa Ministarstvom uprave.  
 
Barbara Škreblin Borovčak odgovara kako je isto regulirano Sporazumom koji vremenski nije 
ograničen, u izradi je novi pročišćeni tekst Sporazuma. 
Ministarstvo financija daje limite na proračunsko razdoblje koje je 3 godine, pa je time 
definirano da će Istarska županija sigurno taj iznos dobivati na rok od tri godine. 
Što se tiče plaća djelatnika kod svih županija je problem, jer postoji ograničenje koje je 
definirano Zakonom, a to je da iznos za plaće ne može biti iznad 20% izvornih prihoda. Istarska 
županija je unutar te kvote. Međutim kad bi se spojili troškovi preuzetih djelatnika Ureda 
državne uprave i djelatnika Istarske županije tada bi se prelazilo iz tih okvira i došlo do cca 
26%. Zahtjev Istarske županije je usvojen i u Zakonu o izvršavanju državnog proračuna to 
propisano na način da se mogu izdvojiti plaće preuzetih djelatnika iz mase plaća. U 
pregovorima sa Ministarstvom uprave i određivanju financijske konstrukcije uzelo se u obzir 
plaće djelatnika i materijalne troškove, za što je odobreno  21 milijun kuna.  
Prilikom obilaska ispostava Ureda državne uprave utvrđeno je kako je veoma loša 
informatička povezanost, što znači da njihova računala nisu međusobno povezana i ne 
komuniciraju unutar iste mreže, nemaju osnovne Windovs programe licencirane pa je bilo više 
prijedloga kako rješavati tu problematiku. Sa 1.01.2020. godine djelatnici Ureda državne 
uprave prelaze u Istarsku županiju i bit će sastavni dio županije, koja ima svoj standard i svoju 
odgovornost prema građanima. 
 
Aleksu Vale interesira da li se je razmatrala mogućnost racionalizacije u pogledu smanjenja 
lokacije rada. 
 
Melita Ferenčić odgovara kako postoje ispostave gotovo u svim gradovima Istarske županije.  
Djelatnost Ureda državne uprave je provođenje i primjena zakona što iziskuje rad sa 
strankama i prilično je različito u odnosu na poslove lokalne samouprave. Stoga je teško sada 
u startu ukidati neke ispostave, jer bi se građanima onemogućilo da na svom području dolaze 
do potrebnih dokumenata. Možda će se to za neko buduće razdoblje promijeniti kada će se 



                                                             
 

zahtjevi morati dostavljati elektroničkim putem. Zbog toga ostaju sve ispostave kao što su bile 
i do sada u Uredu državne uprave. 
 
Divnu Radolović Rosanda interesira da li su planirana neka dodatna sredstva za Kaštijun. 
 
Barbara Škreblin Borovčak odgovara kako za Kaštijun su planirana sredstva samo koja se 
temelje na Ugovoru sa Fondom zaštite okoliša, druga sredstva nisu planirana u Proračunu. 
Divna Radolović Rosanda naglašava kako je općina Medulin planirala u Proračunu za 2020. 
godinu 150 tisuća kn za pošumljavanje lokacije Cota - donji Vinkuran, od kuda se pruža pogled 
na Kaštijun, pa je to jedna psihološka barijera zbog tamošnjeg stanovništva i turizma. Postoje 
problemi i sa bukom i noćnim osvjetljenjem, stoga smatra kako bi bilo poželjno zbog toga 
postaviti neke prepreke koje bi to smanjivale.  
Zbog naprijed iznijetog predlaže da se sagleda mogućnost osiguranja sredstava u Proračunu 
Istarske županije za navedenu namjenu. 
 
Tamara Brusich smatra kako ovu inicijativu treba podržati i izvidjet mogućnost osiguranja 
dodatnih sredstava za tu namjenu. 
 
Radovan Cvek je mišljenja kako će biti potrebno u ljetnim mjesecima odvoziti višak otpada 
koji se ne stigne zbrinuti na neki od postojećih deponija, pa će i za tu namjenu biti potrebno 
osigurati dodatna sredstva, koja nisu samo ušminkavanje. 
 
Divna Radolović Rosanda ima pitanje u vezi nabave medicinske opreme koju nema Opća 
bolnica u Puli, a to je ultrazvuk za probleme lica. Cijena je 15 tisuća kuna. 
Župan je nabavku istog obećao i osiguranje sredstava u zmjenama i dopunama Proračuna. 
 
Barbara Škreblin Borovčak odgovara kako je moguće iz decentraliziranih sredstava i prema 
popisu prioriteta tu opremu nabavit, a prije toga dogovoriti s Upravnim odjelom za zdravstvo i 
socijalnu skrb Istarske županije. 
 
Divna Radolović Rosanda nije sigurna da li će se u Popisu prioriteta to osigurati budući postoji 
neko obrazloženje struke da takav ultrazvuk nije potreban jer da jako mali broj pacijenata ima 
potrebu za njim, s čime se vijećnica ne slaže, pa apelira da Županija direktno osigura taj 
ultrazvuk a ne preko zdravstvenih ustanova. 
 
Mirjanu Galo interesira da li su sredstva za rad nacionalnih manjina planirana na 
prošlogodišnjoj razini ili je iznos izmijenjen. 
 
Barbara Škreblin Borovčak odgovara kako su sredstva planirana na istoj razini. 
 
Tea Batel pojašnjava kako nije se ništa smanjivalo, svi programi koji su bili u planu su 
prihvaćeni u istim veličinama i nisu se iznosi smanjivali.  
 
Josip Anton Rupnik naglašava kako je trebalo preuzimanje djelatnika Ureda državne uprave 
odgodi za godinu dana, tj. nakon parlamentarnih izbora. 
Nadalje navodi kako je vidljivo da su u Proračunu planirana velika sredstva za sisteme 
navodnjavanja. Stoga podsjeća kako su prije 13 godina pozvani stručnjaci iz Švicarske koji su 
dali uputu i preporuku o izgradnji bio pročistača zbog zaštite zemljišta i mora. Očekivao je da 
će se to u Istri pokrenuti, da će jedinice lokalne samouprave izgraditi bio pročistače gdje će 
se voda pročišćavati 95-96% i takva pročišćena voda se koristiti za navodnjavanje, a 
postrojenja za proizvodnju električne energije. Današnji mehanički pročistači stvaraju mulj koji 
se odlaže bilo kuda. 



                                                             
 

Robert Velenik ponovno se povezuje na pitanje pripajanja Ureda državne uprave Istarskoj 
županiji, kada je rečeno da će trebati dodatno investirat u razne namjene kako bi se preuzeti 
djelatnici i poslovi doveli na razinu funkcioniranja Istarske županije. 
Interesira ga da li je moguće reći o kojoj se strukturi troškova radi odnosno za što se planira 
uložit 10 mil. kuna. 
 
Barbara Škreblin Borovčak odgovara kako je iznos od 10 mil. kuna planiran za informatička 
ulaganja. Vođeni su razgovori i pokušalo se dogovoriti da se sredstva u iznos od 1,4 mil. kn 
koje Ured državne uprave ima na svome računu transferiraju ali nije se uspio postići dogovor. 
U prvoj fazi treba izvršiti kabliranje, nakon toga nabavu računala, licenci, umrežavanje sa 
uredskim poslovanjem i e-upravom kao i edukacije djelatnika Ureda državne uprave, da bi se 
dovelo informatizaciju do razine Istarske županije. 
Robert Velenik smatra kako će ti djelatnici s obzirom na povećanje plaća od 30-35% dostići 
standard Istarske županije koji je daleko viši u odnosu na Ured državne uprave. 
Stoga ima preporuku prema županiji kako je potrebno odradit kvalitetnu edukaciju i 
prezentaciju što županija predstavlja, kao i ophođenje i rad djelatnika sa građanima gdje ima 
mnogo prostora za napredovanje. 
Potrebno je uvesti produženje radnog vremena za rad sa strankama, gdje je do sada bilo 
veliko ograničenje radnog vremena koje nije usklađeno sa radnim vremenom građana. 
 
Frančesko Andreja postavlja pitanje da li se razmišlja o povećanju cijena usluga poslova koji 
se odrađuju u Državnoj upravi?  
 
Barbara Škreblin Borovčak odgovara kako se za sada jedino naplaćuju usluge vjenčanja, 
prihodi od usluga izvlaštenja i pristojbe. To su prihodi koji se reguliraju na državnoj razini i ne 
bi bilo u primjereno povećanje cijena u odnosu na građane. 
 
Miloš Bajić smatra kako će djelatnici zbog ovakvog povećanja plaća biti više motivirani i imati 
poticaj za rad i napredovanje.  
 
Aleksu Vale interesira da li zbog poslova koji su od jedinica lokalne samouprave povjereni 
županiji treba više djelatnika u županiji zbog preuzimanja tih poslova i da li se to naplaćuje.  
 
Barbara Škreblin Borovčak pojašnjava kako su jedinice lokalne samouprave povjerile poslove 
Istarskoj županije oko naplate poreznih prihoda što radi Odsjek za naplatu poreza. Usluga za 
izvršene poslove obračunava se u visini od 5% naplaćenog, a taj je mehanizam ugovoren sa 
FIN-om.  
 
Nakon rasprave Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo jednoglasno 
donosi  
 

Z A K L J U Č A K 
 

Podržava se prijedlog Proračuna Istarske županije za 2020 u I čitanju, te se predlaže Skupštini 
Istarske županije da isti razmotri u I. čitanju. 
i  
Nakon rasprave Odbor za prava etničkih i nacionalnih skupina jednoglasno donosi  
 

Z A K L J U Č A K 
 

Podržava se prijedlog Proračuna Istarske županije za 2020. u I čitanju, te se predlaže 
Skupštini Istarske županije da isti razmotri u I. čitanju. 



                                                             
 

U 10,10 sati članovi Odbora za prava etničkih i nacionalnih skupina završavaju sa radom 
sjednice, te Odbor za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo nastavlja daljnji rad 
samostalno. 
 

Ad-2. 
Prijedlog Odluke o donošenju Programa zaštite okoliša Istarske županije za razdoblje 

od 2019. do 2023. godine 
 

Josip Zidarić daje na razmatranje Prijedlog Odluke o donošenju Programa zaštite okoliša 
Istarske županije za razdoblje od 2019. do 2023. godine. 
 
Radovana Cveka interesira koje su primjedbe nakon javnog savjetovanja usvojene. 
 
Josip Zidarić je ukratko obrazložio Izvješća o provedenom savjetovanju i odgovorio vijećniku. 
 
Josip Anton Rupnik smatra kako se određene odluke donose, a u praksi je sasvim drugačije, 
pa će stoga glasati PROTIV ovog Programa. 
 
Nakon rasprave Odbor sa 6 glasova ZA i 1 glasom PROTIV donosi  
 

Z A K L J U Č A K 
 

Podržava se Prijedlog Odluke o donošenju Programa zaštite okoliša Istarske županije za 
razdoblje od 2019. do 2023. godine, te se predlaže Skupštini Istarske županije da isto prihvati 
u predloženom tekstu. 
 

Ad-3. 
Prijedlog Odluke o usvajanju stručne podloge „Prostorno programska osnova 

Limskog zaljeva i Limske drage 
 
Ingrid Paljar putem Power pointa obrazlaže Prijedlog Odluke o usvajanju stručne podloge 
„Prostorno programska osnova Limskog zaljeva i Limske drage. 
Primarni cilj stručne podloge je analiza, valorizacija, održivo korištenje i promocija postojećih 
prirodnih, krajobraznih i kulturnih vrijednosti, njihovo prometno povezivanje s ruralnim 
zaleđem i stavljanje u funkciju održivog turizma. 
 
Robert Velenik ima pohvalu na prezentirano, i smatra kako treba maksimalno zaštiti Limski 
kanal i turističku valorizaciju. Zanima ga da li se prilikom izrade ove stručne podloge sagledalo 
i branilo granične kapacitete prihvata turista na tim lokacijama, pošto su tu biciklističke staze i 
drugi atraktivni sadržaji kao i izleti brodovima. 
Na području Lima ingerenciju ima LU Poreč koja ima 1 molo za prihvat izletničkih malih plovila. 
U turističkoj sezoni fluktuacija tih plovila drastično raste u odnosu na vansezonsko razdoblje. 
Stoga se postavlja pitanje interesa LU Poreč ako u budućnosti želi postaviti dodatne molove, 
da li postoji mogućnosti zbog zaštićenog područja i prihvata velikog broja izletnika koji bi mogli 
stvarati neku ekološku štetu. 
 
Ingrid Paljar odgovara kako se razmišlja i mogućnost uvođenja električnih brodova radi 
manjeg zagađenja. Ova stručna podloga je jedna baza da se dozna što zapravo postoji na 
tom području. Tim prostorom upravlja JU Natura Histrica pa treba napraviti plan upravljanja.  
 



                                                             
 

Josip Anton Rupnik ima pohvalu na izrađenu stručnu podlogu – studiju, te predlaže da se i za 
ostala područja izradi na isti način studija u koju predlaže ugraditi da se na tim područjima 
može razvijati eko poljoprivreda, eko turizam i eko agroturizam.  
 
Nakon rasprave Odbor za jednoglasno donosi  
 

Z A K L J U Č A K 
 

Podržava se Prijedlog Odluke o usvajanju stručne podloge „Prostorno programska osnova 
Limskog zaljeva i Limske drage, te se predlaže Skupštini Istarske županije da isto prihvati u 
predloženom tekstu. 
 

 
Ad-4. 

Prijedlog Zaključka o donošenju Plana djelovanja Istarske županije na području 
prirodnih nepogoda u 2019./2020. godini 

 
Melita Ferenčić obrazlaže Prijedlog Zaključka o donošenju Plana djelovanja Istarske županije 
na području prirodnih nepogoda u 2019./2020. godini. 
Plan djelovanja Istarske županije u području prirodnih nepogoda za 2019./2020. godinu 
utvrdilo je Povjerenstva za procjenu šteta od prirodnih nepogoda Istarske županije, Župan je 
na isti dao pozitivno mišljenje, te ga se uputilo u proceduru donošenja na Skupštinu.  
 
Odbor bez rasprave jednoglasno donosi  
 

Z A K L J U Č A K 
 

Podržava se Prijedlog Zaključka o donošenju Plana djelovanja Istarske županije na području 
prirodnih nepogoda u 2019./2020. godini, te se predlaže Skupštini Istarske županije da isto 
prihvati u predloženom tekstu. 
 

Ad-5. 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u svrhu 

gospodarskog korištenja morskih plaža na području BORIK – Poreč 
 
Josip Zidarić obrazlaže Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom 
dobru u svrhu gospodarskog korištenja morskih plaža na području BORIK – Poreč  
 
Odbor bez rasprave jednoglasno donosi  
 

Z A K L J U Č A K 
 

Podržava se Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesije na pomorskom dobru u 
svrhu gospodarskog korištenja morskih plaža na području BORIK – Poreč, te se predlaže 
Skupštini Istarske županije da isto prihvati u predloženom tekstu. 
 
  



                                                             
 

Ad-6. 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju  koncesije na pomorskom dobru u svrhu 

gospodarskog korištenja morskih plaža u sklopu hotela i kampova trgovačkog 
društva VALAMAR RIVIERA d.d. Poreč 

 
Josip Zidarić obrazlaže Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju  koncesije na pomorskom 
dobru u svrhu gospodarskog korištenja morskih plaža u sklopu hotela i kampova trgovačkog 
društva VALAMAR RIVIERA d.d. Poreč. 
 
Robert Velenik naglašava kako se uvijek postavljaju pitanja oko koncesije na otoku Sv. Nikola 
i to iz razloga što domicilno stanovništvo ima malu mogućnost za posjet otoku. Stoga  ne bi 
bilo dobro dodatno povećanje kapaciteta odnosno obuhvata područja koncesijom, da budu 
oštećeni građani Poreča u smislu udaljavanja. Smatra kako je Valamar kvalitetan partner, ali 
kao predstavnik građana ovo ističe u interesu zaštite građana. 
Nadalje navodi kako je na području Borika šetnica prolaza koja spaja južni dio Poreča sa 
sjevernim prema Materadi, što smatra potrebnim, tj da i u budućnosti tako ostane da se ne 
ograđuje ili zabranjuje prolaz.  
 
Josip Zidarić odgovara kako neće biti ništa ograđeno, a to je i prikazano na dostavljenim 
materijalima i skicama. Nijedna od tih plaža se ne zatvara i ne ograđuje već se koncesijom 
mijenja samo morska površina.  
Nakon kraće rasprave Odbor donosi jednoglasno  
 

Z A K L J U Č A K 
Podržava se Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju  koncesije na pomorskom dobru u 
svrhu gospodarskog korištenja morskih plaža u sklopu hotela i kampova trgovačkog društva 
VALAMAR RIVIERA d.d. Poreč te se predlaže Skupštini Istarske županije da isto prihvati u 
predloženom tekstu. 
 

Ad-7. 
Divna Radolović Rosanda ukratko iznosi informaciju o posjeti ministru Tomislavu Ćoriću 11. 
11. 2019. godine kojeg je posjetila udruga Marišćina i vijećnica kao predstavnica građana, a 
vezano za Kaštijun  
Izneseni su zahtjevi: 
1. Rješavanje smrada sa odlagališta, u protivnom da se centri za gospodarenje otpadom 

zatvore, 
2. Naložiti jedinicama lokalne samouprave da se bio otpad odvaja i da se ne vozi u 

Kaštijun. Ministar je ovaj zahtjev prihvatio i obećao kako će u roku od mjesec dana 
obavijestiti a i tražiti da se to riješi pošto je to vezano za Plan gospodarenja otpadom koji 
je donijet 

3. Kod nesortiranja - neodvajanja otpada moguće je plaćati penale, ali to ne smije ići na 
teret građana. 
Ministar je obećao kako će se zauzeti za navedeno i poduzeti mjeru da to bude obaveza 
jedinica lokalne samouprave 

4. Potrebno je otklanjanje iz Kaštijuna 11.200 kom bala RDF-a 
Ministar je odgovorio kako je sa tom problematikom upoznat i da se na tome radi  

5. Projekt postrojenja solarnog sušenja mulja maknuti s Kaštijuna, jer to postrojenje nije 
tehnološki vezano za Kaštijun i tamo ne treba ga montirati. 
Ministar se složio s time i utvrđeno je da jedna turistička općina kao što je Medulin to ne 
zaslužuje. 
 



                                                             
 

Ministar je obaviješten i o ostaloj problematici koja se javlja na tom području, na što je 
ministar odgovorio da je s time upoznat od strane župana i gradonačelnika Pule. 
 
Divna Radolović Rosanda nadalje obavještava odbor i pokazuje slike kako je na njivu – 
ledinu oko Kaštijuna razbacan mulj od pročistača – ne zna se čiji, ali pretpostavka je da 
je to izdvojen otpad od Kaštijuna, pošto je to područje u sklopu Kaštijuna. Ako se to ne 
riješi potrebno je ponovno pozvati inspekciju. 
Isto tako naglašava kako se mulj iz pročistača stalno sa komunalnim otpadom vozi na 
Kaštijun. 
 

Josip Zidarić smatra kako to nije područje Kaštijuna, jer je područje Kaštijuna ograđeno, već 
je to dio izvana i uz cestu. 
 
 
Završeno u 11,00 sati. 
 
Zapisnik vodila: 
Silvija Klarić 
 

      Predsjednik Odbora za prostorno  
uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo 

         Aleksa Vale 
 

Predsjednica Odbora za prava  
etničkih i nacionalnih skupina 

Mirjana Galo 
 


